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Zápis z 6. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Svinov, 

konaného dne 13. 12. 2023 
 

Program:                           
 

- zahájení – Ing. Radim Smetana – starosta 

- schválení programu zasedání  

- určení ověřovatelů zápisu 6. zasedání ZMOb Svinov  

- volba mandátové a návrhové komise 

- volba volební komise 

 

1. Schválení programu 

2. Zpráva a vývoji rozpočtu 01 – 09/2023 

3. Návrh rozpočtu MOb Svinov pro rok 2024 a střednědobého výhledu rozpočtu na léta 

2025 – 2027 

4. Změna stanovení rozpočtové pravomoci RMOb Svinov 

5. Rozpočtové opatření - příspěvek na odpisy majetku příspěvkovým organizacím 

6. Schválení mimořádných odměn pro zastupitele za práci v komisích a výborech 

7. Návrh zásad pro poskytování dotací pro rok 2024+ 

8. Návrh zásad pro poskytování dotací pro rok 2024 v oblasti sociální práce a vytváření 

lepších životních podmínek pro zdravotně postižené 

9. Volba předsedy a členů Finančního výboru ZMOb Svinov 

10. Zápis z 4. jednání Kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Svinov 

11. Návrh stanoviska k uplatnění předkupního práva ke stavbám na pozemcích parc. č. 

557/46 a parc. č. 563/109, vše v k. ú. Svinov, obec Ostrava 

12. Návrh na vydání stanoviska k záměru prodeje pozemku parc. č. 3629 v k. ú. Svinov, 

obec Ostrava 

13. Návrh na uzavření smlouvy o smlouvě budoucí darovací k částem pozemků parc. č. 

530/1; 530/8; 530/59; 530/68; 531 a 533/3 vše v k.ú. Svinov obec Ostrava v rámci 

stavby „Komunikace a inženýrské sítě k RD, k.ú. Svinov, parc. č. 530/1, 530/8, 530/59, 

530/68, 531, 533/3, 564/1 a 555/2“ 

14. Plnění usnesení Zastupitelstva městského obvodu Svinov 

 

Různé 

 

Začátek jednání zastupitelstva v 16:00 hodin 

 

Starosta: V úvodu bych rád omluvit paní inženýrce Poštové. Ta zaslala na úřad omluvu 

z předchozího zastupitelstva, ale bohužel u nás společnost Ovanet dělala úpravu uložení dat a 

došlo k tomu, že předělávali kompletně celé Office, které máme naistalovány, takže její email 

bohužel spadl do spamu, takže jsem tu informaci neměl. Stejně tak i dala, že vystupuje 

z finančního výboru, takže tímto se jí omlouvám. 

 

Celkem přítomno členů: 16 zvolených zastupitelů  

 

Omluveni: Jaroslav Horáček, Ing. Hana Hauptová, Ing. Eva Poštová, CSc.  

 

Zápis z dnešního zasedání ZMOb Svinov provede paní Lucie Fucimanová. 
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Starosta: Všichni jste dostali materiály. Máte někdo něco k programu? 

 

Starosta: Dávám hlasovat o schválení programu 

Hlasování o návrhu 

Pro:  16                                            Proti:  0    Zdržel se: 0 

 

Návrh byl schválen 

 

Starosta: Nyní prosím ověřovatele zápisu z 5. zasedání zastupitelstva, aby podali zprávu o 

ověření. Jedná se o Evu Ulmannovou a Daniela Žitníka. 

 

Ing. Žitník: V pořádku, bez připomínek. 

 

Bc. Ulmannová: V pořádku. 

 

Starosta Dávám hlasovat o ověření zápisu. 

 

Hlasování o návrhu 

Pro: 16     Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

Ověřovatelé zápisu z 5. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Svinov 

Návrhy: Jaroslav Horáček a RNDr. Jiřina Kábrtová. 

Hlasování o návrhu 

Pro: 15                                          Proti: 0    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

Volba mandátové a návrhové komise 

Návrhy: Mgr. Martin Kovalský, MBA, Ing. Daniel Žitník, Mgr. Zdeněk Krmášek  

Hlasování o návrhu 

Pro: 15                                            Proti: 0    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

Volba volební komise 

Návrhy: Martin Macháč, Jana Dedková, Ing. Hana Hauptová  

Hlasování o návrhu 

Pro: 16                                            Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

ČINNOST STAROSTY 

7. září 2023 

Jednání Ing. Jahn Michal SSMSK 

– informace k plánované stavbě kruhového objezdu na ul Polanecké 
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8. září 2023 

Koordinace propojení osvětlení mezi ul. E. Rošického a PD Obytného souboru ELZA 

Setkání hornických obcí - Dolní oblast Vítkovic – reprezentace obvodu 

14. září 2023 

Jednání Ing. Plaček MPO – rozšíření členů místní jednotky MP 

Jednání nám. Tichánková - dopravní řešení ul. Polská x ul. Francouzská, F- rampa 

15. září 2023 

Jednání Vlček předseda bytového družstva – stavby v oblasti ul. E.Rošického 

Jednání Folta – stav okolo prodeje SVINOVSKÉ SÝPKY 

18. září 2023 

Projednání PD odvodnění ul.Králka, p. Ščupáková, 

19. září 2023 

Jednání KOMA – informace o záměrech s objektem parkovacího domu, prodloužení nájmu za 

pozemky 

20. září 2023 

Zastupitelstvo Ostrava - MMO 

Jednání Rieger náměstek primátora – investice v obvodu 

22. září 2023 

Jednání Kříž Radek ČEZ – nové stanovisko pro PUMPTRACK 

Veřejné seznámení, projednání a stav EIA - Bytový komplex ELZA ul. E. Trioletové 

25. září 2023 

Porada vedení MMO prezentace - Návrh nabytí nemovitých věcí ul. Nad Porubkou „ECHO“ 

Jednání Bogdalík – směna pozemků – protipovodňová ochrana 

26. září 2023 

Jednání Henžel – zapojení do budoucího využití komplexu „ECHO“ 
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Jednání k podání žádosti o dotaci k obnově a výměně obecního rozhlasu – „Protipovodňová 

opatření městského obvodu Svinov“ 

Jednání NSA – podmínky pro podání projektu „Stavba sportoviště za ZŠ Bílovecká 10“ 

27. září 2023 

Jednání Ing. Miroslav Křídlo MPA, Ing. Dvorský – SVINOVSKÁ SÝPKA - možnosti řešení 

3. října 2023 

Jednání ul. Jelínkova - přejímka nové místní komunikace 

Jednání HASIČI – požadavky na pronájem 3 stranám 

4. října 2023 

Jednání Žďas – odprodej Jubilejní studny do majetku města Ostravy 

11. října 2023 

Pozvánka do PS Malé městské obvody (fajnOVA) 

Cíle pracovní skupiny: Vize budoucnosti Ostravy v oblasti soudržnosti města a malých 

městských obvodů 

• Informovat o procesu přípravy fajnOVA 2024+ 

• Formování priorit, hlavních opatření a strategických projektů v oblasti soudržnosti města a 

záležitostí malých městských obvodů v rámci tvorby návrhové části Strategického plánu 

13. října 2023 

Jednání MP, zástupci hasičů a zástupců firem – ul. Jelínkova - regulace dopravy, požadavky 

na projekt dopravního značení 

18. října 2023 

Jednání uzavírka Bílovecké – rekonstrukce povrchu propojením s ul. Rudnou 

Jednání ul. Fibichova OVAK,a.s. – nutnost rekonstrukce + nový povrch komunikace 

Jednání paraklub - čestné prohlášení pro účely podání žádosti na NSA „Stavba sportoviště za 

ZŠ Bílovecká 10“ (Slezák) 

20. října 2023 

Slavnostní otevření HALA TŘEBOVICE - Třebovice 
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23. října 2023 

Jednání Mgr. Pavla Kozáková– odbor strategického rozvoje oddělení externího financování – 

dotace pro záměry v oblasti investic obvodu Svinov 

24. října 2023 

Jednání Kejda kartonážka – parkování zaměstnanců, plánované investice 

26. října 2023 

MSK Konferenci pro starosty - multifunkční aule Gong. 

Jednání s náměstkem Jiří Vávrou - nabytí nemovitých věcí ul. Nad Porubkou „ECHO“ 

27. října 2023 

Jednání s primátorem Mgr. Janem Dohnalem - nabytí nemovitých věcí ul. Nad Porubkou 

„ECHO“ 

31. října 2023 

Kamerové systémy a bezpečnost - OVANET – možnosti pro městské obvody 

Ocenění kuchařek za Fajne Bistro. 

Školská rada ZŠ Bílovecká 

6. listopadu 2023 

Předání staveniště stavby: Oprava kanalizace v ul. Fibichova - ul. Fibichova 

10. listopadu 2023 

Jednání Ing. Lukáš Jančálek MMO vedoucí odboru financí a rozpočtu – možný stav rozpočtu 

pro rok 2024 

11. listopadu 2023 

Oslava 60 let p. JAN LARISCH - KOSTEL – SLAVNOSTNÍ MŠE 

15. listopadu 2023 

Kino senior SVINOV 

22. listopadu 2023 

Jednání Mgr. Dočekal MMO stav krizového řízení, připravenost obvodu 
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23. listopadu 2023 

Parlament ZŠ Bílovecká 10 

25. listopadu 2023 

Oslava ke dni založení 30 let Městské jízdní policie - IVC Ostrava - Jih 

28. listopadu 2023 

Mikulášské posezení senioři Svinova 

30. listopadu 2023 

Konference HLUK 2023 - SNIŽOVÁNÍ HLUKOVÝCH ZÁTĚŽÍ - Praha 

1. prosince 2023 

Výroční porada Hasiči Svinov 

3. prosince 2023 

Rozsvícení VÁNOČNÍHO STROMU 

6. prosince 2023 

Zastupitelstvo Ostrava - MMO 

7. prosince 2023 

Jarmark ZŠ BÍLOVECKÁ - Bílovecká 10 

11. prosince 2023 

Setkání starostů městských obvodů s vedením společnosti OVAk a.s - plánované investice, 

PD 

Pravidelná jednání: 

• Každý první pátek v měsíci návštěva MĚSTSKÉ POLICIE – bezpečnost v obci 

• Předávání informací o vývoji kriminality a předávání požadavků MOb Svinov 

• Pravidelné schůzky s ředitelem TD 

• KD stavby “Kanalizace Svinov-výpust Zátiší“ - na ul. Polanecká x Podzimní 

• Setkání s jubilanty 80, 85, 90, 95 

 

Ing. Žitník: Je to zvláštní, že pan starosta neopomenul tu příležitost, poukázat na neschopnost 

současného vedení obvodu a snaží se to svést na někoho jiného. Tady ta kauza těch 3 mil. Kč, 

které jak všichni dobře víte, dle důvodové zprávy ze zářijového zastupitelstva získalo od  
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vedení pro městský obvod. Není to pravda. Peníze byly alokovány usnesením rady 

Statutárního města Ostravy ze dne 11.10.2022 a byly alokovány za podmínky, že Svinov 

získá minimálně 50 % dotace z vyšších dotačních zdrojů. Toto Svinov nezískal. O této 

skutečnosti věděl už 13.09.2023, když posílal tu zprávu na magistrát tzn., v ten samý den, kdy 

nás nechal hlasovat o tom, že ty peníze má alokované. Já se teď musím zeptat. Proč úřad 

předloží tomuto zastupitelstvu materiál, který zjevně není pravdivý?  

 

Starosta: Existuje a vy to moc dobře víte, byl jste místostarosta, víte, že existuje jakási 

chronologie a existuje soubor, který se jmenuje Beplan, do kterého se zapisují investice, které 

jsou plánované pro kalendářní rok. V rámci toho jsme měli schválení čtyři investiční akce, 

včetně chodníku, který je podél Opavské, včetně investice sportoviště za Základní školou 

Bílovecká 10. My jsem se rozhodli, protože ta částka byla 3 mil. Kč, že toho využijeme a 

postavíme sportoviště za Základní školou Bílovecká 10. To, co uvádíte je to informace, kterou 

máte, ale bohužel jste nedošel k informaci, kterou vám mohu přeposlat, jestli chcete. Jedná se 

o komunikaci s náměstkyní Baránkovou, která napsala, že dohody, které byly s předchozím 

vedením, že jsou to věci, které byly vykomunikovány před změnou vedení radnice a ona mi 

sama poslala, že se podívá a škrtli nám tuto akci v rámci jenom rozpočtového opatření. 

Standartně jsme všechny akce, o kterých se tady bavíme ty tři zbylé, jsme dělali standartním 

postupem, čili udělali jsme výběrové řízení, udělali jsme veškerou projektovou dokumentaci, 

všechno jsme doložili a následně měl být proveden transfer peněz, který neproběhl. Nemáte 

pravdu, že za to mohl úřad, bezesporu ne. Udělali jsme v maximální míře, co jsme udělat 

mohli a bylo to čistě na regulérním rozhodnutí vedení města. 

 

Ing. Žitník: Vy jste udělali to, co jste si mysleli, že je důležité pro tu akci a nepřečetli jste si 

usnesení rady města, které jasně říká, že když v okamžiku, kdy získáte minimálně 50 % 

z vyšších dotačních zdrojů, takže vám ty peníze uvolní. Vy jste udělali první poslední, ale ne 

to, co po vás chtělo město. Naprosto jste mimo realitu a nebojíte se nechat toto zastupitelstvo 

o té vaší virtuální realitě hlasovat. Zoufalé. 

 

Starosta: Kdybyste si to nastudoval a nechci být útočný a jedovatý. Národní sportovní 

agentura jasně definovala, že pumptrack nepatří mezi dotované dotace, takže na to nelze 

získat to, co vy tvrdíte. Nic méně, znovu opakuji a je to historicky dané, že pokud máme 

schválené rozpočtové a jsme upozorněni pracovníkem magistrátu města Ostravy a zase to 

můžeme doložit, že toto akce máme realizovat. Opět opakuji, že úředníci za to nemohou ani 

vedení, tím je myšleno ani paní tajemnice, protože všichni jsme měli a žili jsme opravdu 

přesvědčení o tom, že na tyto prostředky máme, proto to můžeme realizovat. Proto se 

realizovala i výměn plotu s panem Spáčilem, který na to investoval peníze ze svého rozpočtu 

a nachystala se celá ta příprava. Informace máte, ale ne úplné. 

 

Ing. Žitník: Na tom je zoufalé to, že celý úřad a celá rada si myslí, že ty peníze dostane a 

nesplní podmínku, která je zásadní podle usnesení rady města. Chápete, že jste se teď 

usvědčili z toho, že žijete ve virtuální realitě? Že odmítáte vnímat to, jak rozhoduje město? 

 

Starosta: Znovu a opět. Nebudu se k tomu dále vyjadřovat. Už jsem vám to vysvětlil. Pokud 

vám to nestačí, můžeme vám dát písemný podklad o tom, jaká je chronologie tohoto případu, 

ale bohužel nemáte pravdu. 

 

Ing. Dvorský: Já to řeknu ještě jednou, pomalu a po ostravsky. Chodíme po radnici jako dva 

nemocní osli s Radimem a klepeme na jednotlivé dveře a snažíme se získat informace, kdo je 

v dané chvíli zodpovědný za finanční prostředky, které nám byly přislíbeny statuárním  
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městem. S konkrétními lidmi, kteří o tom rozhodují. Tito lidé nám to přislíbili. Peníze se 

zakomponovaly do našich úvah a změnou vedení radnice toto všechno padlo. Od pana 

Jančálka jsem se dozvěděli, a to jsme na něj opravdu tlačili, aby nám přišel člověk, který je 

jeho podřízený, přednést veškerá rozpočtová opatření, která město připravuje v rámci odkupů 

pozemků, nabírání majetku do majetku města, tyto věci nám byly vysvětleny, kde Svinov není 

vůbec zakomponován. Takže nám to oznámil člověk, který k tomu není až tak kompetentní a 

veškeré vedení ostravské radnice mlčelo a mlžilo. My jsme žili s tím, co nám bylo přislíbeno. 

Jsou to tvoje úvahy, ty to takto vidíš a jsi v opozici, bij do nás, ale my máme v této věci čisté 

svědomí. 

 

Ing. Žitník: Můžete chodit jako jakákoliv zvířata kam chcete, ale vede to pořád k tomu 

výsledku, který tady dneska je a to říkám jako člověk, který do Svinova přinesl prachy na 

hřiště na Rošického, to říkám jako člověk, který do Svinova přinesl prachy na sokolovnu, to 

říkám jako člověk ze strany, která tady postavila dopravní hřiště. Takže můžete jako 

kterékoliv zvíře chodit, jak dlouho chcete a kam chcete, když ty prachy nepřinesete, je to 

úplně zbytečně. 

 

Ing. Dvorský: Každý z nás nějaké finanční prostředky na něco přinesl. Netlučeme se tady do 

prsou, že já jsem přinesl na školku nebo paní inženýrka Poštová na prostor před kostelem. To 

tak je. 

 

Ing. Žitník: Tak mohli byste taky nějaké přinést už konečně?  

 

Starosta: Nechci to komentovat, ať si udělá obrázek každý sám, co se ve Svinově udělalo. Rád 

bych reagoval na připomínku, že jste všechno sehnal vy. Shodou okolností v hlasateli paní 

Poštová napsala, že si berete za své a není to úplně pravda. 

 

Ing. Poštová: Ve kterém hlasateli to bylo? O tom vůbec nic nevím. 

 

Starosta. To byl zářijový hlasatel. Já vám ho přepošlu. 

 

Ing. Poštová: Vy už jste mi víckrát sdělil, že mi něco pošlete a neposlal jste. 

 

Starosta: Nejsem si toho sice vědom, ale dobře. 

 

Paní Dedková: Kdysi se dávali protihlukové zábrany 70 cm a měla být nějaká studie. V jaké 

to je fázi? 

 

Starosta: Původní vlastníci nepustili na kontrolní měření, takže je to ve fázi, že to není 

doměřeno. 

 

Paní Dedková: Už se rozhodlo, kdy se ten most bude bourat? 

 

Starosta. Most je v takové fázi, že byla přejímka staveniště. Rozhodnutím kraje se to 

posouvají počátky bourání na druhou polovinu příštího roku, protože v květnu probíhá 

mistrovství světa v hokeji, takže nechtějí omezovat dopravu. 

 

Paní Dedková: Je čas, kdy město rozhodně, kdy se to Echo dá očekávat?  
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Starosta: Tam je to v takové fázi, že tam samozřejmě probíhají jednání. My jsme všechno 

doložili, co se doložit mělo, co bylo po nás požadováno. V rozpočtu jsou alokované peníze na 

ten odkup. S tím, že jsme doložili, že požadavek vedení bylo, co se bude tvořit s tím objektem 

dál. Ne že to zakoupíte a nebude se vědět, co s tím dalších deset let, takže proto probíhala 

jednotlivá jednání, ve kterém se zavázal SK stolní tenis, že tam bude mít svoji plochu na 

stolní tenis, druhá bude……..věta nedokončena 

 

Paní Dedková: To je, co už jsme tady probírali. 

 

Starosta: Ano. V podstatě se držíme té linky. Paní Kozáková z magistrátu nám posílá 

možnosti dotace v rámci těch fondů. Město si to projednává s tím současným vlastníkem po 

své ose, takže zatím tu informaci máme, že by nám měli říct do konce tohoto kalendářního 

roku, zda ano či ne. 

 

Ing. Dvorský: Paní Kozáková si to tak trošku vzala za své, že nám s tím pomáhá, co lez, co 

nelze. Já jsem ji oslovil, když jsem byl na školení ohledně Beplanu. Vysvětlovala mi některé 

naše dobré kroky i ty, které jsme neměli dělat. Řekl bych, že je to ze strany magistrátu taková 

vstřícnost. 

 

Mgr. Krmášek: Jak to vypadá se sýpkou? 

 

Starosta: Došlo se k tomu, že sousední vlastník nechce odprodat pozemky, které by byly 

dobré ke vstupu. Proběhlo tam jednání s předchozím majitelem o odkoupení tohoto areálu. 

Jednali jsme s oběma, s tím, že už s nimi nekomunikuje a začalo se to řešit s panem 

inženýrem Křídlem vedoucím odboru, že by se pousnul vstup ze strany Nad Porubkou čili z té 

čelní strany, aby se tam umožnil přístup. Takže takový je stav. Předali se jim podklady, aby 

mohli zažádat o dotaci přes projekty, které jsou vypsané na městě, ale i ostatní, které jsou 

účinnější. 

 

Ing. Dvorský: Tito majitelé vlastně s tím nákresem tu žádost podali. Znovu to šlo na odbor 

územního plánování a stavebního řádu, oddělení památkové péče, kde si to převzal magistr 

Bystrianský, pan Křídlo. Šlo to zároveň na památkový ústav České republiky a ten to teď 

bohužel zasekl, že absolutně nesouhlasí s tím přístupem z komunikace Nad Porubkou, ale že 

trvá na tom příchodu z toho štítu té budovy, kde je problém s tím majitelem. Začínáme a 

neříkám, že od nuly, ale začínáme znovu. Město s tím nesouhlasí, to si prosazuje svůj návrh 

s tím novým vstupním betonovým portálem přiznané kamenné zdivo. Je to stále v řešení. 

Minulý týden mě kontaktoval pan Strakoš z památkového ústavu. Řekl mi, co bylo uděláno, 

co je třeba udělat a v jakém pořadí. 

 

Starosta: Pan Strakoš komunikoval i se mnou a s paní Hauptovou se spojil nebo se má s vámi 

spojit ohledně schůzky po novém roce. 

 

Ing. Hauptová: My jsme s panem Strakošem hovořili o tom. Pozoruhodné u toho je, že se do 

toho vlastně zaangažovali státní orgány, ať je to stavební úřad, který vždycky nabádá, aby ten 

vlastník pro to něco udělal a ta budova stála, dále památkový úřad, katastrální úřad a ještě 

úřad pro zastupování státu a kuriozní je, že u této památky je narýsovaná v seznamu památek 

hranice, která je od hrany této sýpky na protější plot, ale katastr to zapsal jak mu to podal 

někdo jiný ten návrh, ačkoliv dobře věděl, že když se jedná o hranice vždycky tam musí být 

oba dva z té i z té strany, aby se vědělo, že ta hranice bude zaměřena správně. Takže na to 

katastr nereagoval, zapsal to špatně a je kuriozní, že nemůže svou chybu nějak napravit a  
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nechce ji napravit. Čekáme na to jaro a že bude s magistrátu nějaké jednání a tam se snad 

rozhodne, co s tím. Není to tak jednoduché. Dříve ta sýpka měla dřevěný věnec a na něm byla 

posazená celá střecha. Ovšem teď je to v tak dezolátním stavu, že to už žádný věnec neudrží, 

to musí být železobeton, což neodpovídá památce. Tam bude těch problémů více. Třeba ten 

památkový ústav z něčeho ustoupí. 

 

Starosta: Děkuji. 

 

Ing. Samková přečetla činnost Úřadu městského obvodu Svinov. 

Mgr. Komorášová:  

V tomto školním roce 2023/24 jsme hned na počátku nastavili další změny, týkající se 

mateřských škol a školní družiny.  

V mateřských školách a ve školní družině jsme zavedli elektronické třídní knihy, ve školní 

družině je také nově zaveden elektronický docházkový systém Bellhop.  

Na základě doporučení MŠMT se v naší škole zabýváme a zaměřujeme na rozvoj digitálních 

kompetencí v jednotlivých ročnících. Využili jsem kromě rozpočtu školy i poskytnuté 

neinvestiční dotace ze státního rozpočtu z fondu EU z Národního plánu obnovy, který se týká 

prevence digitální propasti a zakoupili jsme různé digitální pomůcky, nyní máme kromě 

vybavení počítačové učebny i přes sto IPadů, které denně využíváme ve všech budovách 

školy. 

Z projektu MŠMT Operačního programu Jan Ámos Komenský pod názvem Otevřená škola 

IV., který jsme započali 1. září 2023, je financována pozice školního psychologa, školního 

asistenta v MŠ a ZŠ, další vzdělávání pracovníků a inovativní vzdělávání žáků. 

Neustále se aktivně zabýváme preventivními programy pro žáky týkající se vztahů ve třídě, 

šikaně, kyberšikaně, řešení kázeňských a jiných problémů. Programy, týkající se všech 

ročníků, doplňujeme o adaptační pobyt žáků 6. ročníku, který míváme vždy na počátku 

školního roku. 

Ve škole působí školní parlament, který organizuje různé aktivity pro žáky školy a letos 

začaly probíhat i schůzky panem starostou Ing. Radimem Smetanou a zástupcem Parlamentu 

dětí a mládeže města Ostravy panem Davidem Kaszperem, kde žáci můžou konzultovat své 

náměty týkající se obce a školy.  

Snažíme se naše děti a žáky rozvíjet jak po stánkách pohybových, tak vědomostních.  

O našich akcích v MŠ a ZŠ se může více dočíst na webových stránkách školy, kde je také 

odkaz na Instagram. Zde bych ráda zmínila poslední společnou akci Vánoční jarmark, který 

proběhl ve čtvrtek 7.12. 2023 a jehož se zúčastnila většina rodičů a prarodičů našich dětí. 

Děkuji zaměstnancům technického dvora, kteří společně s našimi zaměstnanci a dětmi 

připravili tuto jedinečnou akci. 
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Starosta: Než předám slovo panu Mališovi, tak bych těl doplnit informaci, jak jsem tady 

zmiňoval paní Poštovou. Je to z hlasatele a název toho článku je „faktická připomínka 

 

 k volební kampani do zastupitelstva městského obvodu Svinov“ a je to hlasatel ze září 2018. 

Je tam připomínka, cituji: „Co však nelze chápat ani tolerovat je účelová fabulace 

vyhodnocování minulého vývoje. Vysvětlím obsah hesla hnutí OSTRAVAK „Prosadili jsme 

svinovské dopravní hřiště a sportovní hřiště“. To jsou vaše slova. Jste pod tím podepsaná jako 

radní v té době. Můžete si to dohledat na webových stránkách úřadu. 

 

Ing. Žitník: Vzhledem k tomu, že se to zmínilo, tak musím trvat na tom, co jsem řekl. To, že 

tady kolegyně napíše něco do hlasatele na věci nic nemění. Vy jste říkal, že dětské dopravní 

hřiště ve Svinově se postavilo díky tomu, že pan Semerák byl radním pro dopravu a vzal si to 

jako prioritu. 

 

Starosta: Já jsem se snažil vysvětlit informaci takovou, že ne vy, ale že to byla práce celé 

rady. To nemíním rozvádět dál. 

 

Ing. Žitník: Já se musím ohradit, protože jste v té radě neseděl, tak si nemůžete mít přesnou 

informaci o tom, co celá rada dělala a co já jsem dělal osobně. 

 

Starosta: Myslím si, že rada funguje všude stejně. Lidé, kteří pracují, tak to není jenom 

starosta, ale celá rada a sám jste vždycky zmiňoval, když jste v té radě seděl, že to není práce 

starosty, ale celé rady. Použil jsem vaše slova, které používáte a říkáte, že je to kolektivní 

rozhodování. Nic méně jsem přesvědčený o tom, že jestli ty peníze tady přišly, tak to byla 

kolektivní práce celé rady, nikoli jen vaše. 

 

Ing. Žitník: Byla to práce po stranické linie, vzhledem k tomu, že jsme měli investičního 

náměstka na městě. 

 

Starosta: V pořádku je to váš názor. 

 

Ing. Žitník: Výsledek vaší práce, tu kterou teď předvádíte, výsledek kolektivní práce celé 

rady, tak vám Semerák určitě moc poděkuje. 

 

Starosta: Děkuji za názor. 

Ing. Mališ: Práce září-prosinec 2023 

Významně Čerpání dovolených - organizace, nemocenské 3 zaměstnanci po operaci 

Sečení trávy, Bio Odpady, mulčování, příprava dřeva na zimu – režim bez plynu, příprava 

strojů Zimní údržba 

DDH -Výměna kanálových vpustí 2x 

Stěhování            2x ZŠ Bílovecká 10 

                    2x Mš Polanecká  

                             1 Mš+ZŠ Rošického 
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Dopravní značení -Betonáže značek, montáž označníků např. „K lípě“ 

Likvidace odpadů ze sídel Bezdomovců   2x 

Jubilejní studna - ve spolupráci s JSDH Svinov - čerpací zkouška 

-Oprava Laviček Hřbitov, Parky 

- výměna výdřevy 7 x, oprava laviček 9x, nátěr 7 laviček, Dřevo 11 tis., barva 4 tis. Kč 

spojovací mat a brusivo 3 tis. Kč 

Větráním snížení vlhkosti v budově, srpen - nový nábytek- nastehování, provoz, vybavení 

dílny-márnice- montáž nábytku a uvedení do plného provozu září 2023 

Stříhaní dřevin, kácení stromů - Revitalizace hřbitova 

Spolupráce s kulturní komisí, guláš fest, Svinovská pětka 

Vánoční Jarmark, U kostela a v areálu školy 

Administrace: 

Výběrové řízení: 

Pařezová fréza,  

revitalizace hřbitova oprava schodiště a výměna palisád, nová výsadba tújí, ořezy větví 

Frézovaní pařezů 

Sběr listí - nelze bylo špatné počasí 

Kontroly: 

Krajská hygienická stanice 

Kontrolní výbor 

Životní prostředí MMO – správa pohřebiště 

 

Ing. Poštová: Chtěla bych reagovat na tu citaci z toho hlasatele 2018. Byl to předvolební 

hlasatel. Přiznám se, že to byl předvolební faul a kdyby to pan inženýr Žitník s panem 

Semerákem nezařídili, tak ty peníze nebyly. Byl to volební faul, který takhle používáme 

všichni. 

 

Starosta: Beru na vědomí. Já jsem to použil pouze proto, že jsem tento článek četl a měl jsem 

ho v hlavě. 
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Ing. Poštová: To není žádný argument. 

 

Paní Dedková: Já se chci zeptat, jak se stane, že je odstraněna značka Obytná zóna. 

 

Starosta: Můžu tě poprosit, nechej to do různého. To nemá s technickým dvorem nic 

společného. 

 

Paní Dedková: Dobře. 

 

K bodu 2) programu: s úvodním slovem předkladatele  

Diskuze. 

Ing. Žitník: Kdy dostaneme zprávu finančního výboru? 

 

Starosta: Zpráva bude poté, co provedeme volbu. Finanční výbor zkolaboval bohužel na 

základě počtu členů. Jelikož tam jsou dva členové, kteří tam zůstali, tak proto máme dneska 

dovolbu. Můžeme jim samozřejmě do plánu práce dát, aby se zpětně podívali na úkoly. 

 

Ing. Žitník.: 15.11. jste dostali rezignace. Máte 7 dnů, abyste svolali zastupitelstvo a mohl být 

zvolený nový finanční výbor a my jsme mohli mít kvalitní materiály pro naše rozhodnutí. 

 

Starosta: Nemáte úplně pravdu, protože předseda odstoupil až posléze.  

 

Ing. Žitník: 15.11. jste dostali rezignace. Máte 7 dnů na svolání mimořádného zastupitelstva, 

kde se mohlo dovolit finanční výbor a toto zastupitelstvo mohlo mít dneska kvalitně 

zpracované materiály pro své rozhodování. 

 

Starosta: My jsme nechali zpracovat bývalými kolegy, kteří v těch finančních výborech 

pracovali a paní bývalou starostkou Hruškovou jsme vytvořili materiál. 

 

Ing. Žitník: A může nám ho někdo přednést? 

 

Starosta: Samozřejmě. 

 

Ing. Žitník: Děkuji. 

 

Starosta: Je to sice k dalšímu bodu, ale klidně. 

 

Ing. Žitník: Já myslel za hospodaření 1-9/2023? 

 

Starosta: Úvodní slovo je uvedené k materiálu rozpočtu na rok 2024. 

 

Ing. Poštová: Ale neodpovídá to podle zákona o obcích, vyjádření výboru o vývoji rozpočtu. 

 

Starosta: Beru to na sebe, je to chyba a omlouvám se. 

 

Ing. Žitník: Jak to chcete vzít na vědomí, když je to v rozporu se zákonem? 

 

Ing. Samková: Vy máte v důvodové zprávě dopodrobna popsáno, co se dělo za 1-9/2023. 

 

Ing. Žitník: Zastupitelstvo si volí odborný orgán, který dohlíží na správnost toho materiálu. 
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Starosta: Poradní orgán. 

 

Ing. Žitník: Finanční výbor je odborný orgán snad ne? 

 

Starosta: Ale je to poradní orgán. 

 

Ing. Žitník: Proto nechápu, když nemáme odbornou podporu, jak to můžete zařadit? 

 

Starosta: Já si možná myslím, že by bylo dobré nějakým způsobem reagovat v tom smyslu, že 

v tomto konkrétním případě, nebavím se o rozpočtu, když si vezme fungování předchozích 

stanovisek, které měli podávat a nepodávali je včas, nebyly dodány v rámci zastupitelstva. 

Požádali jsme, aby byly doplněny všechny věci, které měl ten finanční výbor dělat. Po debatě 

s panem Pruskem, tak on říkal, že nebyl schopný svolat finanční výbor na takové úrovni, aby 

byl schopný to řešit. Měli jsme se zachovat po tom, co podal rezignaci, to je pravda. 

Zastupitelstvo je o cosi později. Řekněme, že tento materiál vykazuje pouze to, jakým 

způsobem hospodaří úřad, a jakým způsobem využívá prostředky a jak říká paní tajemnice, 

máte to uvedené v důvodové zprávě. 

 

Ing. Poštová: K rozpočtu to už není konstatování něčeho, ale …………věta nedokončena 

 

Starosta: K materiálu o rozpočtu, ten je udělaný samozřejmě s předkladem. 

 

Ing. Žitník: Ten předklad zpracoval někdo od vás, nezpracoval to tady volený orgán, který si 

volí zastupitelstvo. Chápete, že vy relativizujete fungování systému? Systém předpokládá, že 

zastupitelstvo má finanční výbor a vy se rozhodnete, protože nechcete pracovat, tak se 

rozhodnete, že se systém porušíte. 

 

Ing. Dvorský: A finanční výbor chce pracovat. Kdo nepracoval? Opozice měla finanční 

výbor, proč nefunguje?  

 

Ing. Žitník: To s tím nemá nic společného. 

 

Ing. Dvorský: To je krok zpátky. 

 

Ing. Poštová: Já jsem rezignovala 13.9. 

 

Ing. Dvorský: Prosím vás, rezignace. Proč jste nepracovali? 

 

Ing. Poštová: Jak jste nepracovali? Já jsem pracovala? 

 

Ing. Dvorský: Nepracovali jste. Jste navolení a nepracujete. 

 

Ing. Žitník: Proč by měla opozice pracovat za vládnoucí koalici, která předkládá rozpočet? To 

mi ještě nikdo nevysvětlil, proč by měla opozice podporovat rozpočet navržený radou? 

 

Ing. Dvorský: To není o podporování, to je o připomínkování. 

 

Ing. Žitník: Já vám to z připomínkuji ten rozpočet a nebudete z toho úplně nadšeni. 

 

Starosta: Bereme na vědomí Zprávu o vývoji rozpočtu za 01-09/2023 
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K bodu 3) programu: s úvodním slovem předkladatele 

Mgr. Hrušková: 

Návrh rozpočtu na rok 2024 je sestaven jako vyrovnaný, tj. celkové konsolidované příjmy vč. 

financování odpovídají celkovým konsolidovaným výdajům ve výši 97.857 tis. Kč.  

Všechny položky a paragrafy rozpočtu na rok 2024 jsou přehledně zdokumentovány a 

zdůvodněny v důvodové zprávě materiálu.  

V návrhu rozpočtu na rok 2024 – příjmy jsou dle harmonogramu prací zahrnuty: 

- Daňové příjmy – poplatky ze psů, poplatky za užívání veřejného prostranství, správní 

poplatky a příjmy z výnosu daně z nemovitostí 

- Nedaňové příjmy – jedná se o příjmy z poskytovaných služeb, příjmy z pronájmů 

pozemků (zahrádky, garáže, ostatní), příjmy z nájmů bytů, úplaty za zřízení služebnosti,  

- Přijaté transfery – dotace na výkon státní správy, příděl do sociální fondu dle statutu 

fondu, neúčelová dotace na provoz (správa a úklid přednádražního prostoru, plavání žáků ZŠ, 

projekt „Kvetoucí kaskády“), investiční převody mezi městem a městským obvodem 

(investiční účelová dotace „Kvetoucí kaskády“, dotace na sanaci hydroizolaci BD č.p. 256, 

investiční neúčelová dotace 2024, inv. neúčelová dotace – převod z minulých let), 

 

- Financování – zapojení investic z roku 2023, pořízení traktoru SECO.  

Výdajová stránka rozpočtu se dělí na běžné výdaje a kapitálové výdaje. Základem pro 

návrh rozpočtu na běžné výdaje pro rok 2024 byl schválený rozpočet roku 2023, kde byly 

zohledněny oprávněné a řádně zdůvodněné požadavky či zákonné změny. Podrobný rozpis 

jednotlivých paragrafů běžných výdajů je uveden v důvodové zprávě předloženého materiálu 

– viz. tabulka č. 2. 

V návrhu rozpočtu kapitálových výdajů na rok 2024 jsou zahrnuty zejména: 

 - investiční akce, jejichž realizace přechází z roku 2023 do roku 2024, patří mezi ně zadání 

projektové dokumentace (dále jen PD) na akci „regulace dopravy ul. Stanislavského“, 

rekonstrukce rozvodů místního rozhlasu, 20 % spoluúčast na výstavbu pumptracku, sanace 

hydroizolace č.p. 256 na ul. Bílovecké, účelová dotace na projekt „Kvetoucí kaskády“, 

pořízení traktoru SECO, investiční rezerva hřiště ul. Bílovecká, 

- nové investiční akce - PD na akci místní komunikace na ul. Kolofíkove napojení na 

křižovatku, rekonstrukce křižovatky V Závětří a Psohlavců, uliční vpustě na ul. Fibichova, PD 

na akci sport. areál u ZŠ Bílovecká (v rámci podání žádosti o dotaci na Národní sportovní 

agenturu), zateplení bytového domu č.p. 679 na ul. U Rourovny vč. PD (jedná se o 20 % 

spoluúčast MOb), PD na stavební úpravy č.p. 352 na ul. Bratří Sedláčků, výkup budovy č.p. 

1084, 1085 a 1086 na ul. Nad Porubkou (20 % spoluúčast MOb), PD plus realizace zastřešení 

č.p. 341 na ul. Kmochova (20% spoluúčast MOb), nová telefonní ústředna na úřad, 

- a dále jsou do investic zahrnuty ke schválení požadavky na rozpočet 2024 všech 

příspěvkových organizací.  
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Ve střednědobém výhledu rozpočtu na roky 2025-2027 je použit u vlastních příjmů a běžných 

výdajů inflační koeficient ve výši 4 %. 

 

Diskuze. 

Ing. Žitník: Já na úvod řeknu, že ten materiál je jako už jednou nehlasovatelný, že pro něj 

nebudu hlasovat, nebudu reflektovat na jakoukoli výzvu k tomu, abych opustil tuto jednací 

síň.  

 

Starosta: V pořádku, dobře. 

 

Ing. Žitník: Tento rozpočet ve srovnání s předchozími čtyřmi rozpočty má řekněme jednu 

zásadní vadu. Má nejnižší podíl investičních nákladů za poslední čtyři roky. Je to na úrovni 28 

% z celku, a to v situaci, kdy na běžných výdajích je rezerva ve výši 2,9 mil. Kč. Tzn., 

neurčené peníze, které tam prostě leží. To prostě dokumentuje neschopnost této rady připravit 

realizovatelné projekty, investiční, které by se mohly spustit. Tato neschopnost se kašíruje 

tím, že se nechají dva projekty tj., pumptrack a Echo, u kterých je dneska už zjevné, že pro ně 

prostředky z rozpočtu statutárního města Ostravy nebudou. Proč je to zjevné? Protože 

nefigurují ve schváleném rozpočtu statutárního města Ostravy v příloze 7 nebo 8. Takže my 

tady dneska schvalujeme nějaký rozpočet, kde jsou nějaké dvě fiktivní položky, ale ve 

skutečnosti, ten Svinov bude přešlapovat na místě, tak jako dosud. 

 

Starosta: Určitě toho budete mít bezesporu víc, takže bych na to reagoval. Vezmeme to 

postupně. Co se týče rezervy a peněz, které tam jsou. Je to stavu takovém, že my máme 

spolufinancování, když kupuje jakýkoliv objekt nebo soubor objektů, o kterém se tady 

bavíme, musíme alokovat 6 mil. Kč z našeho rozpočtu. To je jedna věc a druhá věc je logicky 

2,8 mil. Kč, které tam zůstaly, jsou peníze a prostředky, protože jedna z těch částí, které tam 

jsou zůstávají v rámci našich investic a oprav a další věc, která tam je, kterou jste z toho asi 

nevyčetl je, že součástí těch projektů je mimo jiné rezerva pro dokončování povrchů v rámci 

kanalizace, které se dělají na našem území a dalších věcí, které z toho vyplývají. To je ta 

opověď, proč se ta rezerva dělá. A ta další věc je pumptrack. Pumptrack je věcí toho, že  jsme 

samozřejmě chtěli na základě vašeho požadavku pokračovat v projektu, který dělala 

předchozí rada. Snažili jsme se v tom pokračovat, dělali jsme pro to maximum, aby se to dalo 

postavit jinde, bez toho, aniž by se otočilo fotbalové hřiště. Je to kompletně přeprojektováno a 

je to kompletně předěláno z hlediska šířek toho pumptracku a umístění. My počítáme s tím, že 

v rámci dalšího rozdělování prostředků, přebytků a jiných, budeme dále pokračovat vy 

bytovém fondu a dalších věcech. Ovšem nevíme a vy asi máte křišťálovou kouli, takže už to 

víte, že ty prostředky, které my dneska alokujeme na Echo, nebudou využity. Zřejmě i víte, že 

je jakási domluva s primátorem a s panem bývalým vlastníkem, který je dneska v insolvenci 

na tom, že má prodloužený pronájem na dobu šest měsíců. S tím, že jsou domluveni, že pokud 

to padne, tak ty prostředky a ony ty prostředky nesežene na získání zpět do majetku, tak my 

máme přislíbeno, že ty prostředky dostaneme, protože nám to umožní ke koupi z přebytku 

města, takže proto to v těch vašich dvou přílohách není. Rozumím tomu, je to v pořádku, je to 

domluva, která proběhla mezi námi, mezi vedením a ta informace samozřejmě běží. My jsme 

získali i smlouvu o pronájmu, takže víme, v jakém stavu je ten pronájem současného 

vlastníka. 

 

Ing. Žitník: Takže abychom si to ujasnili. V prvním pololetí se na ty věci nesáhne? 
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Starosta: Ne, že nesáhlo, ale máme věci, které máme rozjeté. Stále opravuje nebytový 

fond….věta nedokončena  

 

Ing. Žitník: Na ty dva projekty? 

 

Starosta: To nejsou jenom dva projekty. 

 

Ing. Žitník: Já se ptám na ty dva projekty, na které se v prvním pololetí nesáhne. Myslím 

pumptrack a Echo? 

 

Starosta: Ne. 

 

Ing. Žitník: Budete čekat, jestli z přebytku v polovině roku dostanete peníze. 

 

Starosta: Pumptrack buď z přebytku nebo z našich prostředků, budeme budovat pumptrack 

v příštím roce. Ano je to tak. 

 

Ing. Žitník: Přebytek se rozděluje v polovině roku? 

 

Starosta: My mám všechno nachystané. 

 

Ing. Žitník: Co jsem řekl špatně? 

 

Starosta: Nic. 

 

Ing. Žitník: V prvním pololetí na ty dva projekty nesáhnete? 

 

Starosta: Dá se říct, že ano. 

 

Ing. Žitník: Výborně. Budete čekat, jestli z přebytku a bude-li přebytek přitečou peníze. 

 

Starosta: Opět. Pokud nedostaneme finanční prostředky na odkup Echa, v tu chvíli 

uvolňujeme prostředky a jdeme osou dalších investic. Máme nachystané projekty na 

vybudování chodníku na ulici Květinová, Echo, máme nachystané další projekty a na ty 

máme nachystané prostředky. Čekáme jenom na finální rozhodnutí města, jestli ty prostředky 

nám dá nebo nedá. 

 

 Ing. Žitník: To budete vědět v polovině roku? 

 

Starosta: Já jsem to zmiňoval na začátku, asi jste to nezaznamenal. Do konce kalendářního 

roku bylo řečeno panem primátorem na sboru starostů, že do konce roku mi řeknou, jestli ano 

nebo ne. 

 

Ing. Žitník: Přebytek se přeci rozděluje v polovině následujícího roku? 

 

Starosta: Mnohé věci máme a vy jste to sám řekl, máme v rezervě, že můžeme v rámci 

zastupitelstva, které bude následně v březnu, můžeme ty peníze uvolnit a můžeme je 

přesunout na investice 

 

Ing. Žitník: Mě se pořád jedná o tem podíl toho města. 



Statutární město Ostrava 

městský obvod Svinov                                       Zápis 
                 Zastupitelstvo městského obvodu         

18 

 

 

Starosta: Znovu, až řekne město ano nebo ne, tak podle toho budeme reagovat. 

 

Ing. Žitník: To město dneska řeklo ne, protože schválilo rozpočet, ve kterém to není. 

 

Starosta: Opět máte křišťálovou kouli nebo máte nějaké tamtamy, ale já bohužel ne. Já 

nemám oficiální odpověď od magistrátu ano nebo ne. My jsme poslali dopis a na ten dopis 

nepřišla odpověď. Pakliže nemám odpověď z magistrátu města Ostravy, jestli ano nebo ne, 

reaguji na to, že mám domněnku a s informací, kterou mám, že ano, pakliže přijde odpověď, 

která má přijít do konce kalendářního roku, tak může reagovat v rámci rozpočtu. Můžeme 

udělat mimořádné zastupitelstvo. 

 

Ing. Žitník: Vy jste v rámci činnosti starosty jste obešel prakticky celé vedení Ostravy a 

výsledkem toho je, že ani jeden z těch projektů není zahrnutý v rozpočtu statutárního města 

Ostravy na rok 2024. Co ještě víc chcete udělat? To město nemá zájem to realizovat. 

 

Starosta: Obávám se, že opět nemáte pravdu, ale nechám vás u toho. Pakliže sedíte na vedení 

radnice, sedíte s celým ansámblem náměstků a primátora a řeknou vám asi ano, nemám 

představu a ani si to neumím fabulovat jako vy, že to není tak. Pakliže tuto informaci dostanu, 

kterou slyší dvacet účastníků tohoto jednání včetně primátora města Ostravy, neumím 

odpovědět, ale vy jste ten, co má křišťálovou kouli, aniž byste tušil, a to je na tom nejhorší. 

Kdybyste aspoň věděl a byl jste u těch jednání, tak byste tyto otázky nekladl. Znovu opakuji, 

řekl mi pan primátor Dohnal, že do konce kalendářního roku 2023 mi řekne ano nebo ne. 

Pakliže ne, máme peníze, které jsou dneska alokovány a my je můžeme v rámci zastupitelstva 

březnového nebo mimořádného, když budeme potřebovat přerozdělit na jiné aktivity, které 

máme v záloze a máme nachystané na investiční akce. Znovu opakuji. V rámci výstavby, 

která dneska probíhá kanalizace, tak v tu chvíli máme prostředky na to dodělat kanalizační 

vpusti, protože nejsou zahrnuty v rozpočtu. Vyhodnotíme, že potřebujeme dodělat povrchy, 

tak ty prostředky prostě máme, proto jsme je nedali do oběhu.  

 

Ing. Dvorský: Toto jednání na magistrátě proběhlo 8.8.2023. Tyto materiály byly obhajovány 

starostou před všemi radními. Všichni na to kývali a byl dán požadavek na jejich stanovisko a 

jak bylo řečeno, ani od jednoho jsme nedostali žádné stanovisko. Ani kladné ani záporné. Je 

to smutné, je to divné, ale kdyby nám řekli „ne, nedostaneš nic nebo ano, dostaneš nějakou 

část“, ale je to opravdu nepochopitelná záležitost. Kdyby řekli „ne, chrastíme peníze na 

nějaký kulturák nebo na černou kostku, nedostanete nic, žádné městské obvody, přešlapujte si 

na místě“ my to překousneme. Navíc se na nás sype opatření magistrátu, které je 

celorepublikové, že už nebudeme mít u některých akcí spoluúčast 20 %, ale 30 %, to je zase  

navýšení finančních prostředků. 

 

Starosta: Když jste zmiňoval, že nemají zájem. Nemají zájem ani o Slezáka. Sportoviště za 

Základní školou Bílovecká 10 do toho hodili vidle ze startu všichni. Já na základě informací, 

které mám od vedení, hledali alternativu, že pokud bychom měli něco požadovat, že nemáme 

požadovat na Slezáka, že nám na to peníze nikdy nedají. My jsme obešli kvůli toho Národní 

sportovní agenturu, hledali jsme řešení, jak získat prostředky a řekli jsme, že k tomu přidáme 

ještě sportoviště, které nám zvyšují počty bodů a kreditů, protože jsme na to nemohli 

dosáhnout. I v rámci podané žádosti, která se podávala na sportovní agenturu, nešlo získat tu 

dotaci. Proto jsme šli tou cestou, kterou jste i vy mimochodem i ostatní požadovali, že jsme 

vytvořili projektovou dokumentaci nebo byla za vás začala výstavba za školou Bílovecká 10, 

tak jsme chtěli pokračovat a navázat. Výměnou za to, že není pumptrack, ale ten není ani v té 

dotaci sportovní agentury a navíc ta jasně řekla, že vyškrtnou, ale i workoutové hřiště. My 
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 jsme na základě toho se snažili upravit ten projekt a pokračovat ve vašich nápadech, jak jste 

prezentoval, jsme chtěli pokračovat dál a vy nás za to dneska peskujete. Což mi připadá 

zvláštní, ale prosím. Je to váš názor a postup. Stejně tak, že jsme pokračovali a i chceme 

pokračovat s dopravním hřištěm. Domluvili jsme se s městkou policií a spustili jsme finance 

v rámci rozpočtu na to, aby se upravila učebna na základní škole pro výuku dopravní výchovy 

a pokračovali jsme v projektu s Vysokou školou báňskou, která tam měla dáno už za vás, že 

by tam chtěli dělat ty intuitivní auta. My v tom pořád pokračujeme a nějakým způsobem 

s nimi komunikujeme. Ovšem upozorňuji znovu, že není na městě síla, která by chtěla 

v tomto sportovišti pokračovat. Dneska není. Víte, že jsme pod jedním IČ, tak původně byly 

tři projekty za Ostravu. Dneska v té nové výzvě to můžeme podat i my, jako městské obvody, 

ale je tam zase hodnocení podle počtu sportovišť, podle využitelnosti, podle toho, kdo tam 

bude sportovat a bohužel je 5 bodů za imobilní spoluobčany za to jejich čestné prohlášení, 

které mají všechny ostatní jedno a oni pět bodů. My pro to děláme maximum, ale podle 

vašeho názoru se to dělá špatně. 

 

Ing. Žitník: Já jsem to už nechtěl točit, ale pan starosta holt neodolá a chce vás oblažit 

nějakým výkladem. Tak trochu mě mezí, že tady máme vedení obvodu, které pláče a není 

schopno dohodnout. Neustále je chyba na něčí jiné straně. To tady posloucháme od začátku 

do konce. Taky tady posloucháme, že do konce roku, reálně je to kolik pracovních dnů? 

Deset? Budeme mít zlomové rozhodnutí o tom, že jestli budeme realizovat zásadní investici 

nebo ne. Takhle ten svět nefunguje. Svět funguje na základě rozhodnutí rady, na základě 

rozhodnutí zastupitelstva. Takže tolik k tomu pláči, který jsme tady byli nuceni poslouchat. Já 

si myslím, že Svinov si zaslouží vedení obvodu, který ten obvod někam potáhne a ne, které si 

bude stěžovat na to, že něco nejde. Teď k těm informacím z toho magistrátu. Moje zákulisní 

informace říkají, že na to peníze nebudou. 

 

Ing. Poštová: Moje taky. 

 

Ing. Žitník: Jestli to je záměr předvádět tady něco, abyste nevypadali, že něco neděláte. Nebo 

je to neschopnost si ti informace sehnat. 

 

Starosta: Chápu, že nebude, protože vlastní zastupitel má náměstka na investice za Ostravaka. 

Pakliže i on do toho hodí vidle a není ochotný ani akceptovat informaci a nemá ani ty koule, 

aby na tom vedení toho města řekl, co proti tomu má a že se mu to nelíbí, tak to neudělá. On 

byl ten, který požadoval, že chce po nás doložit další znalecký posudek a na základě toho se 

provede dál. Vy útočíte zcela marně a zcela hloupě. Je to opět váš názor a já vám za něj 

děkuji. Nechť si udělá každý obrázek sám. Všechno to, co jsem tady zmínil, je doložitelné, je 

ukazatelné včetně té prezentace, včetně toho, že jsme oslovili všechny zúčastněné. Ovšem 

máte pro obvod bojovat ne proti němu. Teď jste sám řekl, že vy víte zákulisní ano, ale váš 

náměstek za Ostravaka je ve vedení města, váš náměstek je ten, který má investice pod sebou, 

váš náměstek tomu může výrazně pomoct. A vy mi říkáte, že nedostaneme nic. Pan náměstek 

Riger za Ostravaka řekne „nedám vám prostředky“ z nějakého důvodu. Já jsem tuto odpověď 

nedostal, jen ukazuji na to, že vy jako Ostravak a vy jako svinovský občan, který má bojovat 

za prostředky. Jako zastupitel jednáte se svým vedením a vy víte, že ty prostředky nebudou. 

Můžu se vás dotazovat jako soukromá osoba a možná jako starosta „co jste pro to udělal vy, 

když jste zjistil, že ty prostředky nedostaneme? Informoval jste někoho ze zastupitelů? Nebo 

vedení radnice o tom, že ty prostředky nedostaneme?“ Řekněte mi, od kdy tuto informaci 

máte? Proč jste to tedy nedal dál, abychom tady zbytečně nedělali rozpočet, který jsme 

nachystali právě proto, že jsme tu informaci neměli. 
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Ing. Žitník: Tady je trochu zmatení pojmů. Starosta se odpovídá zastupitelstvu nikoli 

zastupitelstvo starostovi. Proto vám neodpovím ani na jednu otázku. Byl bych rád, aby se do 

zápisu dostala věta o tom, že náměstek nemá koule na to, aby něco řekl. Myslím, že bude rád, 

když si to bude moct přečíst. Momentálně jste vydláždil cestu pro Svinov ke všem možným 

investicím.  

 

Mgr. Hrušková: Ráda bych připomněla, a ne až tak dávnou dobu, kdy se mi několik měsíců 

dařilo sedět na radnici a paní Jančíková chodila po Svinově a pomlouvala mě, že hýřím 

prostředky, které nashromáždila a našetřila na účtu městského obvodu paní Poštová, protože 

se za těch pár měsíců, co jsem tam byla se podařilo realizovat několik akcí a docela hodně 

peněz na realizaci těchto akcí. Jak vy, tak paní Poštová vědí, že ty akce byly realizovány i 

díky tomu, že na radnici v té době ve vedení seděla ČSSD. Ono to totiž na tom magistrátě tak 

chodí, že když máte ve vedení města členy své strany, tak se vám pak hned lépe shánějí 

peníze na investice městského obvodu. Bohužel je to tak. 

 

Pan Horáček: Já bych měl faktickou připomínku na příští rok. Já bych si dovolil navrhnout 

v kapitole výdajové pro podporu spolků navýšit tu kapitolu o 100 tis. Kč. 

 

Starosta: Děkuji. 

 

Ing. Poštová: Když chce někdo navýšit, musí říct odkud vezme. 

 

Starosta: Z rezervy. 

 

Ing. Čepová: Chci se zeptat nakolik dneska vychází pumptrack? 

 

Starosta: Ten rozpočet, který byl dělaný v září vycházel na 2,6 mil. Kč včetně DPH. Nevím to 

z hlavy. 

 

Ing. Čepová: Kolik jsme schopní ušetřit ročně? Z té rezervy. 

 

Starosta: Ta rezerva je tam dána a já jsem to zmiňoval, protože tu informaci nemáme, tak 

jsme ty prostředky zatím neuvolnili. 

 

Ing. Čepová: Tak si myslím, že můžeme začít dělat pumptrack. 

 

Starosta: Můžeme dělat pumptrack, protože máme rezervu, na Slezák je 6 mil. Kč. 

 

Ing. Čepová: Myslím, že i opozice a koalice může přispět k tomu a dát ruku k dílu. Nejde 

házet vinu na jednoho člověka nebo na radu. Jsme tady všichni a myslím si, že je to týmová 

spolupráce. Ovšem závisí na tom, jestli je to priorita. Jestli jsou připravené projekty, tak si 

myslím, že není problém vytvořit další projekty, které jsou nyní uvolněné a zafinancovat to 

z něčeho jiného. Tím, že jsou ty projekty připravené, tak si myslím, že 2,5 mil. Kč zase nejsou 

tak velké finance, že bychom to nedokázali. 

 

Mgr. Kovalský: Já bych se chtěl vrátit k rozpočtu a podpořit návrh na zvýšení v kapitole 

dotací pro místní spolky. 
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Starosta: Ještě odpověď s tím pumptrackaem. V zimním období se ten pumptrack nedá dělat. 

Byla úvaha, že by se to v rámci březnového rozpočtu zavedli ty prostředky, tam už bychom 

měli odpověď, jak to bude a zavedli by se na vybudování pumptracku. 

 

Ing. Poštová: Máme vyrovnané rozpočty, takže když řeknu „A“ musím říct „B“. Když chcete 

zvýšit 100 tis. Kč, tak musíte říct odkud. 

 

Starosta: Z rezervy. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Návrhu rozpočtu MOb Svinov pro rok 2024 a střednědobého 

výhledu rozpočtu na léta 2025-2027 s úpravou 100 tis. Kč pro spolky z rezervy 

Hlasování o návrhu 

Pro: 13                                         Proti: 1    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 4) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze. 

Ing. Poštová: V důvodové zprávě je zdůvodnění proč to potřebujete na 12 % je zcela 

irelevantní. Uvádíte ekonomické podmínky, ano jsou dražší vstupy, dražší stavební práce, ale 

taky je dvojnásobný rozpočet. 

 

Starosta: Nemyslím si. Vychází to z té vyhlášky, která je tam uvedená. 

 

Ing. Poštová: 5 % vždycky stačilo. 

 

Starosta: Máte nějaký návrh? 

 

Ing. Poštová: Ano dávám návrh, aby to zůstalo 5 %. 

 

Ing. Žitník: Prakticky změnit rozpočet jde na každém zasedání zastupitelstva. Zasedání 

zastupitelstva je 4 x do roka, tzn., co tři měsíce. V případě nutnosti může být i mimořádné 

zastupitelstvo. Zvýšení toho limitu z 5 na 12 % ukazuje na neschopnost rady řídit obvod 

v horizontu třech měsíců. Pro mě to je špatná zpráva. 

 

Mgr. Kovalský: Já jsem taky pro ten návrh, aby rada mohla operativně fungovat. Není to zase 

až tak velká částka. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o návrhu zachovat 5 % rozpočtové pravomoci RMOb Svinov 

Hlasování o návrhu 

Pro: 2                                            Proti: 8    Zdržel se: 6 

Návrh nebyl schválen 

 

Starosta: Dávám hlasovat o změně stanovení rozpočtové pravomoci RMOb Svinov 

Hlasování o návrhu 

Pro: 11                                            Proti: 2    Zdržel se: 3 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 5) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Bez diskuze. 
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Starosta: Dávám hlasovat o rozpočtovém opatření – příspěvek na odpisy majetku 

příspěvkovým organizacím 

Hlasování o návrhu 

Pro: 16                                             Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 6) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze. 

Starosta: Je to na základě návrhu předsedů komisí a výborů. 

 

Ing. Žitník: Navrhuji upravit usnesení, aby v něm nefigurovalo jméno inženýra Žitníka 

 

Mgr. Hrušková: Dneska před zastupitelstvem jsme šli s panem inženýrem Dvorským 

odevzdat do Čtyřlístku 4.000 Kč, což byl zisk z prodeje koláčů a zelňačky na vánočním 

jarmarku. Navrhuji, aby pan Žitník své 2.000 Kč věnoval na dobročinné účely a ušetřil tak 

administrativní práci všem zúčastněným. 

 

Ing. Žitník: Pan Žitník si cení práce pro Svinov a dělá tuto práci rád a zadarmo, proto nemůže 

žádnou odměnu přijmout. 

 

Starosta: Takže pana Žitníka škrtáme z usnesení. 

 

16:37 hodin – odešla Ing. Eva Poštová, CSc. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o schválení mimořádných odměn pro zastupitele za práci 

v komisích a výborech s úpravou 

Hlasování o návrhu 

Pro: 15                                     Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 7) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Bez diskuze. 

Starosta: Dávám hlasovat o návrhu zásad pro poskytování dotací pro rok 2024 

Hlasování o návrhu 

Pro: 14                                     Proti: 0    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 8) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Bez diskuze. 

Starosta: Dávám hlasovat o návrhu zásad pro poskytování dotací pro rok 2024 v oblasti 

sociální práce  

Hlasování o návrhu 

Pro: 14                                     Proti: 0    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 9) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Starosta: Dávám hlasovat o veřejné volbě předsedy a členů finančního výboru 

Hlasování o návrhu 

Pro: 15                                     Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 
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Přestávka 5 minut 

 

Ing. Hauptová: Prosím o návrhy na předsedu finančního výboru. 

 

Pan Macháč: Ing. Daniel Žitník.  

 

Ing. Hauptová: Přijímáte? 

 

Ing. Žitník: Velice mě těší důvěra ve mně vložená, ale ze všeho, co jsem tady dnes řekl, je 

naprosto zjevné, že předsedu tohoto výboru patří vládnoucí koalici. Tedy nepřijímám. 

 

Ing. Hauptová: To se mi nelíbí. Vy máte takové podnětné připomínky a myslím si, že jste ta 

osoba, která by to mohla vzít a udělat to tak, jak se má. Takže znovu pro velký úspěch. 

 

Ing. Žitník: Nepřijímám.  

 

Ing. Forstová Kuráňová: Ing. Hana Hauptová. 

 

Ing. Hauptová: Vidíte, co jste udělal? 

 

Ing. Žitník: Můžete přejít tady k nám a budete v mé pozici. 

 

Ing. Hauptová: Já můžu sedět kdekoliv. 

 

Mgr. Hrušková: Konečně bude opozice v nějakém výboru. 

 

Ing. Hauptová: Já si na opozici ani koalici nehraji. Když je tedy situace bezvýchodná, tak to 

vezmu. Stanu se předsedou finančního výboru a s vámi si vždycky budu dávat rande. 

 

Ing. Hana Hauptová – předseda 

Hlasování o návrhu 

Pro: 14     Proti: 0    Zdržel se: 1 

 

Starosta: Ing. Radmila Macháčová - člen 

Hlasování o návrhu 

Pro: 15    Proti: 0     Zdržel se: 0 

  

Mgr. Hrušková: Ing. Pavlína Forstová Kuráňová - člen 

Hlasování o návrhu 

Pro: 14     Proti: 0    Zdržel se: 1 

 

Starosta: Gratuluji ke zvolení. 

 

K bodu 10) programu: s úvodním slovem předkladatele  

Bez diskuze. 

Na základě usnesení zastupitelstva č. 0032/ZMOb-Svi/2226/3 ze dne 15.03.2023 byl kontrolní 

výbor pověřen kontrolou časové správnosti a úplnosti zveřejňovaných záznamů v Registru 

smluv za období od 01.01.2022 do 15.03.2023 u smluv, uzavíraných městským obvodem 

Svinov. Po předložení zápisu z této kontroly na Zastupitelstvu městského obvodu Svinov dne  
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14.6.2023 bylo kontrolnímu výboru ZMOb Svinov doporučeno provést kontrolu u obou 

příspěvkových organizací městského obvodu Svinov. Dne 2.11.2023 byla provedena kontrola 

smluv/objednávek uzavíraných Technickým dvorem Svinov s příslušnými subjekty, které 

přesahují částku 50.000 Kč bez DPH a podléhají zveřejnění dle zákona 340/2015 Sb. ze dne 

24. listopadu 2015 o zvláštních podmínkách účinnosti některých smluv, uveřejňování těchto 

smluv a o registru smluv (zákon o registru smluv), včetně změn 298/2016 Sb., 249/2017 

Sb.,177/2019 Sb., 484/2020 Sb., 251/2021 Sb., 471/2022 Sb. 

Byly kontrolovány smlouvy uzavřené Technickým dvorem, příspěvkovou organizací v době 

od 01.01.2022 do 2. 11. 2023. 

Zjištěné nedostatky: Kontrolou výše zmíněných smluv/objednávek bylo zjištěno, že všechny 

smlouvy nad částku 5é tis. Kč ve výše uvedeném období byly řádně zapsané v zavedeném 

seznamu smluv a v řádném termínu vloženy do Registru smluv. Za správnost odpovídá paní 

Jana Konopková, referentka Technického dvora.   

Namátkou byly vybrány z roku 2023 dvě smlouvy: Zajištění světelné vánoční výzdoby v 

městském obvodě Svinov v období 27. 11. 2023 – 6. 1. 2024 

Číslo smlouvy 71174231 TD/9/VV/2023-2024 

Datum uzavření smlouvy: 19. 07. 2023 

ID smlouvy 23664163   vložení do Registru smluv: 04. 08. 2023  

Pařezová fréza Laski F-460 EC HD – koupě 

Číslo smlouvy 71174231 TD/11/2023/FRÉZA 

Datum uzavření smlouvy: 16. 08. 2023 

ID smlouvy 23848931   vložení do Registru smluv: 25. 08. 2023 

Ročně uzavírá Technický dvůr smlouvy nad 50.tis. Kč v počtu 10-15. Všechny kontrolované 

smlouvy byly v pořádku. Jedná se většinou o smlouvy jednorázové. Smlouva na dobu 

neurčitou s vyšším každoročním finančním plněním je pouze Smlouva o pronájmu prostor, 

uzavřená s firmou Strabag a.s., která je rovněž v termínu po podepsání správně vložena do 

Registru smluv. 

Finanční toky pod částkou 50.tis. Kč. jsou pak většinou řešeny objednávkami. 

Návrh opatření k odstranění nedostatků: Členky kontrolního výboru prošly a prohlédly si 

areál i budovu Technického dvora. 

Kontrolní výbor nestanovil žádná opatření a odstranění nedostatků. Další kontrolu na 

Technickém dvoře zanese KV do svého Plánu činnosti na rok 2024 s termínem listopad 2024. 
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Starosta: Bereme na vědomí Zápis ze 4. jednání kontrolního výboru a schvalujeme plán 

činnosti na 1. čtvrtletí 2024 

Hlasování o návrhu 

Pro: 14                                              Proti: 0    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 11) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze. 

Ing. Žitník: Proč nejsou v rozpočtu alokované prostředky na odkup garáží? Na minulém 

zastupitelstvu říkal starosta, že je obvod bude mít alokované. 

 

Starosta: Já jsem to zmiňoval, máte pravdu, ale zmiňoval jsem, že je to v úvaze. Nebylo 

řečeno, že to tak budeme dělat. 

 

Ing. Žitník: Proč o té věci mluvím? Teď mluvím spíš k ostatním zastupitelům. Když chce 

někdo prodat garáž, musí tři měsíce čekat na to, až mu řekneme, že o to nemáme zájem. Na 

Sabinové může být odhadem 300 garáží, kde se ročně prodá 5 garáží. Kdyby Svinov kupoval 

všechny garáže, které se tma prodávají, tak je tímto tempem vykoupí za šedesát let. Kdybych 

udělal 50% chybu, tak je to za třicet let. Prostě ten mechanizmus takto nefunguje. Já si 

nemyslím, že bychom měli dneska něco změnit, ale chtěl bych vás poprosit, jestli se o té věci 

nechcete zamyslet a nějakým způsobem to upravit, ať už formou předání té pravomoci radě a 

to nevím, jestli je to možné nebo usnesením typu nemáme zájem do té doby, než to odvoláme. 

Není to rozhodnutí absolutní, může se kdykoliv změnit, ale pro ty lidi, kteří prodávají ty 

garáže, to usnadní život. Tolik jenom připomínka. Nenavrhuji žádnou změnu usnesení. 

 

Starosta: Dobře děkuji. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – nevyužít předkupní právo 

Hlasování o návrhu 

Pro: 13                                            Proti: 0    Zdržel se: 2 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 12) programu: bez úvodního slova předkladatele  

Bez diskuze. 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – nesouhlasné stanovisko 

Hlasování o návrhu 

Pro: 14                                              Proti: 0    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 13) programu: bez úvodního slova předkladatele  

Diskuze. 

Ing. Žitník: Já bych měl dotaz. Proč se to nepřevezme až po 100% dokončení všech staveb? 

 

Starosta: Ta smlouva je tak nastavená. 

 

Ing. Žitník: Jestli si to dobře pamatuji, je tam 60 % rodinných domů. 

 

Paní Soldánová: Bavili jsme se se zástupci společnosti HOCHBAU, některé pozemky budou 

prodávány, týká se to třeba sólo výstavby rodinných domů, řadové a bytové výstavbě. U 

řadové a bytové výstavby je požadována dokončenost stavby ze 100 %, u individuální  
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výstavby je to 65 %. Individuální prodej neumíme odhadnout, kdy bude započat a dokončena 

individuální výstavba. V rámci projektu budou přizpůsobeny vjezdy na pozemky, aby 

nedocházelo k poškozování již vybudovaných komunikací. 

 

Ing. Žitník: Takže těch 40 % budou individuální stavebníci? 

 

Paní Soldánová: Ano. Netýká se to řadové a bytové výstavby. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – uzavřít darovací smlouvu 

Hlasování o návrhu 

Pro: 14                                              Proti: 0    Zdržel se: 1 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 14) programu: bez úvodního slova předkladatele  

Bez diskuze. 

Starosta: Bereme na vědomí Zprávu o kontrole plnění usnesení ZMOb Svinov 

 

Různé: 

Starosta: Chtěl bych velmi poděkovat všem, kteří se podíleli na organizaci Rozsvícení 

vánočního stromu, ať o byl pan kolega Dvorský, který to měl celé na svých bedrech, staral se 

o to, co se týče programu. Co se týče technické práce, chci poděkovat technickému dvoru, 

který v nelehké situaci, kdy napadlo poměrně rychle půl metru sněhu. Museli řešit jak úpravu 

a museli řešit nemocnost u svých pracovníků, tak samozřejmě operativně museli řešit potom 

přípravu jarmarku. Samozřejmě dík patří i základní škole za organizaci a přípravu. Patří 

samozřejmě dík i dětem, které vystupovaly na této akci. Myslím si, že tato akce byla velmi 

vydařená a myslím si, že bychom měli zmínit paní Fiuráškovou s panem ředitelem 

technického dvora, kteří spolu nachystali krásné nasvícení vánočního stromu. Mám na to 

velmi kladné odezvy. Co se týče rozpočtu a financí. Mám takové informace, jaké máme. 

Určitě bych necpal někde finance, když nevíme ještě finální rozhodnutí. Jak už jsem 

zmiňoval, co se týče odkupu Echa. Jinak projekční práce samozřejmě pokračují a co se týče 

dalších investičních akcí, jak už tady zaznělo z úst paní magistry Hruškové, která přečetla i 

investice, které plánujeme do dalšího roku. 

 

Ing. Žitník: Já bych se chtěl zeptat, co se stalo se zimní údržbou, když ještě týden po tom 

hlavním sněžení, byla na cestách ledovka? Proč to nikdo neposypal, když máme 

vysoutěženou firmu? Myslím si, že ten hlavní problém byl na cestách. Bylo něco na 

chodnících zejména před školou, ale mě osobně zajímá, proč ty komunikace tak vypadaly? To 

je první věc a druhá věc. Jak se vyvíjí právní postup proti firmě, která realizovala správní 

budovu na hřbitově, co se týče dokončení toho pláště, respektive nanesení omítkové směsi na 

římsy, které jsou bez té omítkové směsi a jsou už popraskané? 

 

Mgr. Hrušková: V tu inkriminovanou dobu v sobotu jsem jela z Bohumína po dálnici, která 

byla netknutá jakýmkoliv zásahem, jakýmkoliv strojů, sypačů atd. Přijela jsem do Svinova a 

ty hlavní tahy byly protažené. Bylo asi sedm hodin ráno. Během dopoledne firma Spáčil, tedy 

jeho zaměstnanci protahovali vedlejší cesty. Začínali na jižních svazích podle mých 

informací, protože prý údaje musí začít vždycky někde na kopci a postupně byl protažen celý 

Svinov. Je pravdou, že chodníky byly protaženy až druhý den. Nejspíš to bylo nemocností, ale 

asi taky tím, že v okamžiku, kdy protáhli chodníky, přijelo zase větší auto, buď firma Spáčil 

nebo firma OVaK, tak jim zase ty chodníky zasypali. Myslím si, že sousední obvody Svinovu 

záviděly, za jak krátkou dobu jsme měli protažené hlavní tahy. 
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Starosta: Je třeba si uvědomit, že ti pracovníci kromě toho, že měli nemocnost, tak odvedli 

kus práce s chystáním jarmarku a rozsvěcování vánočního stromu. V posledních letech nebyla 

zima, tak silná. My jsme komunikovali s firmou, kterou máme najatou. Kde bylo potřeba, tak 

se snažili reagovat. Je třeba si uvědomit druhou věc , že mnozí občané si zvykli na to, že tu 

zimní údržbu má za ně dělat obec nebo firma, která je k tomu najatá. Jestliže se protáhnou 

komunikaci a oni to měli ve vjezdech, tak si stěžovali na to, že zimní údržba, která projela, tak 

jim zasypala zpátky vjezdy. 

 

Ing. Dvorský: Já mohu potvrdit to, co tady říkala paní Hrušková, že byl ten Svinov poměrně 

slušně uklizený, protože centrální městský obvod Moravská Ostrava a Přívoz měl nepořádek 

na chodnících, ještě v úterý 06.12. Já jsem byl, co se týče jarmarku neustále v dispečerském 

kontaktu se zastupujícím šéfem u technického dvoru, který opravdu ty lidi operativně 

přehazoval z místa na místo. Používali vlastní techniku řečeno 24 hodin denně. Takže za mě 

se ve Svinově udělalo maximum. 

 

Pan Macháč: Nevím, jestli bydlíme ve stejném Svinově jako vy. Na jedné straně říkáte 

superlativu. Dobře, nasněžilo, prohrnu. Přestalo sněžit a už se neshrnovalo. Začalo se, až když 

jsme telefonovali. Pravda je, že jsem projížděl Kravaře a Štítinu, tam to bylo úplně 

katastrofální. My jsme měli Svinov prohrnutý, ale to se dělá až po sněžení. Zase se nebudeme 

chválit, jak jsme měli krásně uklizeno, když to tak krásné nebylo. Radim vím sám, že jsem 

mu posílal fotky, kde nebyla přechody odházené atd. Nefungovala ta údržba podle mě, jak by 

měla fungovat. Zase taková topka to nebyla, jak tady říkáte, ale je pravda, že když se 

zavolalo, tak se to řešilo. 

 

Starosta: Předám slovo tomu nejpovolanějšímu, panu řediteli technického dvora. 

 

Pan Macháč: Já neberu technický dvůr, ten mě shrnuto. Mluvím o cestách. 

 

Mgr. Hrušková: Spáčil jezdil od čtyř hodin od rána. 

 

Pan Macháč: Já neříkám, že neprojeli, ale jednalo se o to, že jak to bylo potom rozježděné, tak 

se tam nedalo chodit. 

 

Bc. Štekbauerová: Někdo musí dát podnět, že má vyjet. 

 

Pan Macháč: To je jasné, že ten podnět, někdo musí dát. 

 

Ing. Mališ: My máme určitý počet zaměstnanců. Během čtrnácti dnů skončili tři zaměstnanci 

v nemocnici včetně mě. Byli na operacích, nejsou to žádní simulanti. Dva mi lehli na covid a 

dva na horečky, takže my jsme byli o pět lidí méně. Je třeba si říci, co je v té věci priorita, 

jestli zajistit kulturní akce. Je třeba navozit stánky, postavit stánky, sbalit stánky. To jsou 

všechno dny, které se načítají. Ve čtvrtek, pátek začalo sypat. Jsme si toho vědomi, ale 

v rámci personálních možností, které byly, tak to kolega řešil a myslím si, že to řešil v rámci 

možností. Nemá smysl navyšovat počet zaměstnanců v očekávání, jestli bude sněžit nebo ne. 

Mělo to nedostatky, ale bylo to počtem lidí. Chlapi mají hromadu hodin odježděných, takže si 

myslím, že jelo vše. Co se týče pana Spáčila, tak nějaký režim tam je. Další věcí jsou 

odstavená vozidla. Třeba komunikace Jelínkova je absolutně neprůjezdná. Nájezd těch 

vozidel, běžte se tam podívat, tam je problém, aby přejelo nákladní auto. Tím pádem ti lidé 

stojí v těch úzkých ulicích a potom odjedou, on to samozřejmě rozšíří, ale zase to hrne na 

chodník. Ty ulice jsou úzké, nejsou tam příkopy, kde by s ten sníh dal a nejsou tady zelené  
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pásy mezi chodníkem a komunikací, takže on to tlačí na chodník a my to tlačíme z chodníku 

zpátky. Něco se samozřejmě nakladačem vyveze. Jsme si toho vědomi, že se to potkalo 

v jeden okamžik. Příprava akce trvala 4 dny ne-li více, které nás zbrzdily. 

 

Pan Macháč: Neříkám, ten prvotní, ten byl zvládnutý dobře. Tady se jedná o to, že už dva, tři 

dny nesněžilo a ty hlavní tahy byly rozježděné, nedalo se tam projet ani projít. Mě se jedná o 

to shrnutí po třech, čtyřech dnech. Chodníky byl v pohodě. 

 

Paní Dedková: já mám k tomu jeden dotaz, protože já mám spoustu sousedů, kteří jsou 

ochotni k úklidu nastoupit. Tak jestli se můžeme domluvit, kteří mají řidičáky na velké 

náklaďáky.  

 

Ing. Mališ: Moji lidé mají každý úsek, protože oni to mají nahmatané. Představa, že dám 

někomu auto za 4 milióny, který v tom v životě neseděl…..věta nedokončena 

 

Paní Dedková: Přesně na to se chci zeptat, jestli jsou na to nějaké předpisy. 

 

Ing. Mališ: Je to otázkou toho místopisu, oni ví, kde jsou obruby. Vědí, na který chodník se 

vleze, na který ne. Je vždycky zástup, jeden střídá druhého. Neumím si představit, že někdo 

přijde a řekne, že si dneska zajezdí multikárou atd. Na ruční odklízení toho mám dost, lopaty 

atd. 

 

Paní Dedková: Tak to ne. 

 

Ing. Mališ: Ani nestřídají rajony.  

 

Paní Dedková: Dobře. 

 

Ing. Čepová: Já souhlasím s panem Žitníkem i s panem Macháčem, že ze začátku to bylo 

super, ale potom už dva týdny, trochu sněžilo, ale nebyli odhrnuté ani chodníky. Na ulicích 

Myslivcová, Jasná a Psohlavců se opravdu klouzalo a podle mě to nebylo ani dobře posolené. 

 

Paní Dedková: Kolik toho mají ty firmy a kolik toho má obec? 

 

Ing. Mališ: Cesty nemáme žádné. Máme chodníky, parkoviště, zastávky, školní parkoviště. 

Ještě pomáháme, jak je autobusový terminál na Svinově. Cesty máme nasmlouvané u pana 

Spáčila.  

 

Ing. Čepová: Máme nasmlouvaného jednoho člověka, ale prostě za mě je to nedostačující. Já 

pocházím z hor a vím, že když začne sněžit, tak je vždycky někdo v záloze pro případ, že by 

někdo vypadl. Prostě mít nasmlouvaného ještě někoho, kdo by to dořešil. 

 

Starosta: Skoro žádná firma nechce dělat tu zimní údržbu. Dělali jsme výběrové řízení a do 

něho se přihlásil pouze pan Spáčil, nikdo jiný se přihlásit nechtěl. Byli osloveni i jiný 

zemědělci a stavební firmy, které by to mohli dělat, ale nikdo to dělat nechce. Problém je 

v tom, že když prohrnu, tak ti lidi byli zvyklí vzít si lopatu a ten vjezd si odházet. Co se týče 

Myslivcové a Jasné, tak je to ta lokalita, o které mluvil pan ředitel, že tam navazuje chodník 

přímo na cestu. V okamžiku, když on projede traktorem, tak to nahrne na něj a v opačném 

případě to nahrne přímo vám do vjezdu, protože vy bydlíte přímo u té cesty a na druhé straně 

je chodník. Když jede obousměrně v některých komunikacích, tak dojde k tomu nahrnutí toho  
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sněhu na tu komunikaci a na ten chodník. Na Jelínkové probíhá stavba soukromého investora 

a tam parkují lidí, kteří tam asi normálně parkovat nebudou a opravdu jsme projednali se 

všemi těmi majiteli společnosti, že zmizí ta auta z Jelínkové a budou se snažit využít 

parkovacích míst, které si vybudovali. 

 

Ing. Čepová: Za mě jsou to vedlejší cesty, ale když máte ulici Psohlavců, tak ta je nejvíc 

frekventovaná a vůbec nesněžilo a nebyla odhrnutá.  

 

Ing. Mališ: Chci jenom říct, že neodstraňujeme, ale zmírňujeme následky zimy. 

 

Paní Dedková: Jak se stane, že zmizí značka Obytná zóna z ulice? Na základě čeho? 

 

Paní Soldánová: Na základě příkazu o dopravním značení, který dělá silniční správní úřad. 

Buď je to nějaká žádost vlastníka, musí se k tomu vyjádřit police - dopravní inspektorát, jde 

to do rady, na silniční správní úřad a pak je značka odstraněna. 

 

Pan Macháč: Jestli tomu dobře rozumím na žádost vlastníka, tak myslíš značku na ulici 

Radhošťská, tak na základě čeho, se to odstranilo?  

 

Paní Soldánová: Odstraněna v rámci celé té rekonstrukce kanalizace na Bratří Sedláčků a 

následně těch povrchů a v rámci toho došlo ke kompletní úpravě dopravního značení v celé 

lokalitě. Bratří Sedláčků a Radhošťská se změnila v zónu 30. 

 

Paní Dedková: Když vjíždíte na radhošťskou tak tam nikde zóna 30 naspaná není. 

 

Paní Soldánová: Tady když vjíždíte, tak máte. Při vjezdu z Polanecké je zóna 30. to nemusí 

být u každé ulici. Vjíždíte jednou. 

 

Paní Dedková: Vy jste se k tomu vyjadřovali, že je to v pořádku? 

 

Paní Soldánová: Ano v rámci projektové dokumentace. 

 

Paní Dedková: Protože tam je obrovský problém hlavně v té samotné 30. Problém je v tom, že 

tam parkují vozidla. 

 

Paní Soldánová: Na té Radhošťské? 

 

Paní Dedková: Ta tam parkují tak, že tam neprojedete autem, na kole atd. 

 

Paní Soldánová: To já neřeším, to musí řešit policie. 

 

Paní Dedková: Teď je to už o tom, že když je tam zóna, tak tam nesmí parkovat. Když je 

obytná zóna, tak tam nesmíte parkovat. 

 

Paní Soldánová: To nemůže ani teď, protože ta komunikace nemá šířkové parametry, aby tam 

mohla parkovat vozidla. 

 

Paní Dedková: Ale parkují tam stále. 

 

Paní Soldánová: Bohužel s tím já neudělám nic, jen policie. 
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Paní Dedková: Děkuji. 

 

Ing. Žitník: Já bych potřebovala odpověď na tu správní budovu na hřbitově. 

 

Starosta: My jsme celou věc předali právní kanceláři a zašleme vám potom odpovědi, v jaké 

fázi to je, dostali veškeré podklady, aby to dořešili. 

 

Ing. Žitník: To už dostali před třemi měsíci ne? 

 

Starosta: Já jsem měl informaci, že nekomunikovala ta společnost. 

 

Ing. Čepová: A není tam náhodou i nějaký postih? 

 

Starosta: To řešíme, ale oni nekomunikují. 

 

Ing. Lach: Já bych měl dotaz na paní ředitelku. Prosím, jak je to s pronájmem tělocvičny, 

pokud ji pronajímáte? 

 

Mgr. Komorášová: Pronajímáme všechny tři tělocvičny. Vždycky v srpnu se scházíme 

s panem starostou a se spolky. Pronájem máme na Bílovecké 10, kde preferujeme primárně 

děti, takže tady je pronájem tělocvičny do šesti hodin tento rok. Národní házená a fotbal a 

někdy má házená i na Bílovecké 1. Na Bílovecké 1 jsou dospělí, protože tam je delší dobu 

provoz a myslím si, že je teď plně obsazena.  

 

Ing. Lach: Takže tady je jenom do 18 hodin? 

 

Mgr. Komorášová: Ano tady je jenom do 18 hodin, protože paní uklízečky končí. 

 

Mgr. Krmášek: A uvažuje se o otevření po 18. hodině pro veřejnost? Hodně lidí se obrací, 

proč to nejde otevřít? 

 

Mgr. Komorášová: Protože tady nemám personál, který by to dělal. 

 

Mgr. Krmášek: A nemůže to zavřít ta veřejnost? 

 

Mgr. Komorášová: To je na kódování. Momentálně nemám uklízečky. 

 

Mgr. Krmášek: Rozumím, ale po 18 hodině jsou nejlepší časy pro lidi, co jsou normálně 

v zaměstnání a mohli by chodit na volejbal, fotbal atd. 

 

Mgr. Komorášová: Ale já nemám, jak ten personál zajistit. Já mám tady uklízečky, které 

dojíždí ze Zábřehu, mám tady sice jenu, co bydlí blízko. 

 

Mgr. Krmášek: Toto se nedá nějak zařídit přes ty lidi, co tam chodí? Ani přes nějakého 

pracovníka školy? Školníka? 

 

Mgr. Komorášová: Paní školníková tady taky není odpoledne. Mám novou paní školníkovou. 

 

Mgr. Krmášek: Ta veřejnost to pochopila v době covidu, ale teď to nechápou. 
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Paní Dedková: Dvacet se tady hledá někdo, kdo ti zamkne tělocvičnu. 

 

Mgr. Krmášek: My jsme tady chodili do tělocvičny i další. 

 

Paní Dedková: Tady chodila paní, už nevím, jak se jmenovala, která byla jediná, která chodila 

zamykat. 

 

Mgr. Krmášek: Neříkejte, že se to nedá vyřešit. 

 

Mgr. Komorášová: Nemám lidi. 

 

Mgr. Krmášek: Může být jiné řešení, nemusí to být zrovna zaměstnanec. 

 

Starosta: Podíváme se na to, jestli by nějaká varianta nebyla. 

 

Mgr. Komorášová: Problém byl v tom, že se obnažovali před uklízečkami. Paní Konvičková 

je nebyla schopna poslat pryč, protože oni měli být do 18 hodin, ale oni chtěli v půl deváté 

tady ještě zůstávat a další byl potom alkohol. Od října mám dvě nové, opravdu nejsou lidi. 

 

Mgr. Krmášek: Možná nějako odpovědnost té skupiny, která by tam šla a zakódovala? 

 

Mgr. Komorášová: Paní Konvičková, která to otevírala v sobotu, tak přijela policie i ona, 

která byla zkušená, tak u toho kódování je potřeba být rychlý. Ona se opozdila a už byl 

problém. 

 

Starosta: Nic méně se na to podíváme. Dovolte, abych vám všem a zaměstnancům úřadu, 

zaměstnancům technického dvora, základních škol, mateřských škol, všem občanům popřál 

krásné vánoční svátky, bohatého Ježíška a do nového roku hlavně zdraví a štěstí. Děkuji všem 

ve výborech a komisích za jejich práci. Děkuji za pozornost a končím dnešní zasedání. 

 

 

Konec v 18:20 hodin. 

Zapsala: Lucie Fucimanová  

 

 

 

Ing. Radim Smetana                 

starosta                

 

 

 

 

Ověřovatelé:  

 

RNDr. Jiřina Kábrtová: 
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Jaroslav Horáček: 
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